

1. Record Nr.	UNINA9910462994703321
Autore	Schmidt Petra
Titolo	Un/folded [[electronic resource]] : paper in design, art, architecture and industry / / Petra Schmidt and Nicola Stattmann ; [editorial contributors: Luzia Kalin, Mareike Gast ; translation from German into English: Gaines Translations ; English copy editing: Julie Dawson]
Pubbl/distr/stampa	Basel ; ; Boston, : Birkhauser, c2009
ISBN	3-0346-0905-1
Descrizione fisica	1 online resource (256 p.)
Altri autori (Persone)	StattmannNicola
Disciplina	676
Soggetti	Paper work Paper products - Design Paper art Paper Electronic books.
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Note generali	Includes index. "This book is also available in a German language edition." "Paper goes 3D."
Nota di contenuto	Front matter -- Inhalt -- Preface -- Projects -- Materials and Technologies -- Brief Descriptions / Biographies -- About the authors / Acknowledgements -- Picture credits / Imprint
Sommario/riassunto	In Unfolded-Paper in Design, Art, Architecture and Industry paper conquers the third dimension and demonstrates the undreamed-of possibilities it holds today for lightweight construction, product design, fashion and art. From "Paper", the collection of bags by Stefan Diez, to Konstantin Grcic's paper models and the scented paper garments of Issey Miyake, this book presents paper as a high-quality contemporary and ecological material. An enormous selection of projects, the lavish design and numerous illustrations provide designers with invaluable inspiration for their work. The content core of the book is a comprehensive list of state-of-the-art paper products and innovative paper technologies, supporting designers in their everyday work with detailed information on the "high-tech" material paper. From Japanese

washi paper and paper foam, to ceramic paper and carbon fiber paper, Unfolded presents the latest in research and development, as well as the most important methods and technologies in handcrafts and industry.

Mit Unfolded - Papier in Design, Kunst, Architektur und Industrie erobert Papier die dritte Dimension und zeigt, welche ungeahnten Möglichkeiten Papier heute für Leichtbau, Produktdesign, Mode und Kunst bietet. Von der Taschenkollektion "Papier" eines Stefan Diez, über Konstantin Grcics Papiermodelle bis hin zu den duftigen Papierkleidern aus der Feder von Issey Miyake, präsentiert dieses Buch Papier als wertvollen, ökologischen und zeitgemäßen Werkstoff. Mit der enorm großen Auswahl an Projekten, der aufwendigen drucktechnischen Ausstattung und den zahlreichen Abbildungen liefert es Gestaltern wertvolle Inspirationen für ihre Arbeit. Als inhaltliches Fundament des Buches dient ein umfassendes Verzeichnis technischer Papiere und innovativer Papiertechnologien, das die Gestalter bei ihrer täglichen Arbeit mit Fachinformationen zum "Hightech"-Werkstoff Papier unterstützen soll. Von japanischem Washi-Papier über Papierschaum, bis hin zu Keramik- und Karbonfaserpapier präsentiert es den aktuellen Stand aus Forschung und Entwicklung sowie die wichtigsten Verfahrenstechniken aus Handwerk und Industrie.
